

VUODEN 2022 SOSIAALIVAKUUTUSMAKSUT

Työnantajan sosiaalivakuutusmaksut, % maksun perusteena olevasta palkasta

	2021	2022	muutos, %- yksikköä
Työnantajan sairausvakuutusmaksu	1,53	1,34	-0,19
Työnantajan työttömyysvakuutusmaksu (keskimäärin)	1,41	1,51	0,10
palkkasummarajaan noin 2 197 500 €/v saakka	0,50	0,50	
palkkasummarajan ylittävistä osasta	1,90	2,05	0,15
osaomistajan maksu	0,50	0,50	
Työnantajan TyEL-maksu (keskimäärin)	16,95	17,40	0,45
Ryhmähenkivakuutusmaksu (keskimäärin)	0,06	0,06	
Työtapaturma- ja ammattitautivakuutusmaksu (pakollinen vakuutus, keskimäärin)	0,70	0,70	
Yhteensä (keskimäärin)	20,66	21,01	0,35

Työntekijän sosiaalivakuutusmaksut, % maksun perusteena olevasta palkasta

	2021	2022	muutos, %- yksikköä
Vakuutetun palkansaajan sairausvakuutusmaksu			
päivärahamaksu alle 15 128 €/v ansaitsevilla	0,00	0,00	
päivärahamaksu vähintään 15 128 €/ansaitsevilla	1,36	1,18	-0,18
sairaanhoitovakuutusmaksu*	0,68	0,53	-0,15
Työttömyysvakuutusmaksu			
palkansaajamaksu	1,40	1,50	0,10
osaomistajan maksu	0,65	0,74	0,09
Palkansaajan TyEL-maksu (keskimäärin)	7,45	7,45	
alle 53-vuotiaat ja 63 vuotta täyttäneet	7,15	7,15	
53-62-vuotiaat	8,65	8,65	
Yhteensä (sairausvakuutuksen tulorajan ylittäneet, keskimäärin)	10,89	10,66	-0,23

*) maksu sisältyy verokorttiin merkittyy pidentysprosenttiin, eikä sitä pidetä erikseen palkasta

Lisätietoja: johtava asiantuntija Vesa Rantahalvari